
 1 

PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2018 
z obrad sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 18 października 2018 r. 
 

Obradom XXXIX sesji Rady Gminy przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani 

Mirosława Kozińska. Z ogólnej liczby 14 radnych Rady Gminy Dąbrowa Biskupia obecnych 

w chwili rozpoczęcia sesji było 14 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Wieczorek Roman – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Rymarkiewicz Andrzej – Radca Prawny 

5. Kucol Mirosława – Wicestarosta Powiatu Inowrocławskiego 

6. Pawłowska Katarzyna – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Dąbrowie Biskupiej 

7. Pomianowski Grzegorz – Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek 

Oświatowych w Dąbrowie Biskupiej 

8. Tuszyńska Lidia - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Ziemi Kujawskiej w Dąbrowie 

Biskupiej 

9. Kwiatkowska Barbara - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Generała Władysława 

Sikorskiego w Parchaniu 

10. Drzażdżewska Jowita - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Pierańskiego Oddziału 

Straży Ludowej w Pieraniu 

11. Stabulewicz Piotr - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ośniszczewku 

12. Kryszak Magdalena - Kierownik referatu budownictwa, gospodarki przestrzennej, 

komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

13. Gadaliński Piotr - inspektor ds. gospodarki nieruchomościami, rolnictwa i ochrony 

przyrody 

14. Roszak Joanna – inspektor ds. ochrony środowiska 

15. Sołtysi Gminy Dąbrowa Biskupia – wg listy obecności w załączeniu 

16. Mieszkańcy Gminy Dąbrowa Biskupia – wg listy obecności w załączeniu 
 

Ad.1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Mirosława Kozińska o godzinie 10:00 otworzyła XXXIX 

sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia witając radnych, Wójta Gminy Pana Romana 

Wieczorka, Panią Mirosławę Kucol, sołtysów, mieszkańców Gminy Dąbrowa Biskupia, 

pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, że aktualnie w posiedzeniu bierze udział 14 radnych, 

co wobec statutowego składu Rady Gminy stanowi quorum upoważniające do kontynuowania 

obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.  
 

Następnie Pani Mirosława Kozińska zwróciła się z zapytaniem czy są propozycje zmian do 

porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami. 

Nie było wniosków, a porządek sesji został przyjęty jednogłośnie przez radnych.  

 

Porządek obrad XXXIX sesji Rady Gminy: 
 

1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum.  

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 



 2 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy. 

7. Informacja z działalności stałych Komisji Rady między sesjami Rady Gminy. 

8. Interpelacje i zapytania.  

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym 

o wynikach egzaminu gimnazjalnego i nadzoru pedagogicznego – dyskusja. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Dąbrowa Biskupia 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2019 – dyskusja – podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków – dyskusja – podjęcie uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Statut Gminy Dąbrowa Biskupia – dyskusja – 

podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenia projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu – dyskusja – podjęcie uchwały.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie zadania pn. „Budowa boiska wielofunkcyjnego 

w Ośniszczewku” finansowanego ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej – 

dyskusja – podjęcie uchwały.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego – dyskusja – podjęcie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2018 rok – dyskusja – podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2018–2030 – dyskusja – podjęcie 

uchwały. 

18. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych – dyskusja. 

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

20. Wolne wnioski. 

21. Zamknięcie obrad XXXIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 
 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby sekretarzem obrad XXXIX sesji Rady 

Gminy Dąbrowa Biskupia została radna Krystyna Brodacka 

Po wyrażeniu zgody przez radną przystąpiono do głosowania. 

Radni przyjęli kandydaturę radnej Krystyny Brodackiej na sekretarza obrad 14 głosami „za”. 
 

Ad.3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała do Komisji Uchwał i Wniosków następujące 

osoby: 

   radna Aneta Ebekozien   - wyraziła zgodę 

   radny Józef Frontczak    - wyraził zgodę 

   radny Grzegorz Gereluk  - wyraził zgodę 

W wyniku głosowania komisja w/w składzie została powołana przez radnych jednogłośnie 

14 głosami „za”. 

Na przewodniczącego komisji wybrano radną Anetę Ebekozien. 
 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 
 

Wniosek o przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy odczytał radny Henryk 

Okniński, jako sekretarz obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek w załączeniu do protokołu – załącznik nr 2. 

Nie wniesiono uwag do protokołu. Protokół został przyjęty 14 głosami „za”. 
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Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy. 
 

Sprawozdanie z działalności między sesjami Wójta Gminy przedstawił Pan Roman Wieczorek 

- Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia.  

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu – załącznik nr 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem. 

Radny Józef Frontczak – O jakiej ilości oleju opałowego jest mowa w przedstawionym 

przetargu? 

Wójt Gminy – mam podaną tylko kwotę za 1000 l, ale mogę to po sesji Panu sprawdzić 

w specyfikacji przetargowej.  

Radny Józef Frontczak – nie ma problemu.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  
 

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy. 
 

Informację z realizacji uchwał Rady Gminy przedstawiła Pani Marzena Gustaw – Sekretarz 

Gminy. 

Informacja w załączeniu do protokołu – załącznik nr 4. 
 

Ad.7. Informacja z działalności stałych Komisji Rady Gminy między sesjami Rady 

Gminy. 

Powyższą informację przedstawili odpowiednio przewodniczący komisji: 
 

Komisja Rolnictwa i Finansów – odbyła trzy posiedzenia: 

27.09.2018r. 

- koszty utrzymania hydroforni i kanalizacji za I półrocze 2018 roku, 

- informacja o stanie lasów gminnych i gospodarowanie ich zasobami. 

12.10.2018r. 

- stan dróg przed okresem zimowym, 

- wydatki na drogi (remonty, budowa i zakup kamienia) w bieżącym roku.  

16.10.2018r. 

- omówienie materiałów na XXXIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 
 

Komisja Rewizyjna – odbyła trzy posiedzenia, na których omawiano: 

20.09.2018r. 

- kontrola kosztów utrzymania oświetlenia ulicznego za I półrocze 2018 roku, 

- wykonanie budżetu za I półrocze 2018 roku, 

- kontrola spływu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za I półrocze 2018 roku. 

08.10.2018r. 

- kontrola przeprowadzonych przetargów – dożywianie uczniów oraz zakup opału na rok 

szkolny 2018/2019, 

- kontrola wykorzystania uzyskanych dotacji, 

- kontrola utrzymania dróg gminnych (remonty) w I półroczu 2018 r. 

16.10.2018 r. 

- omówienie materiałów na XXXIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 
 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu – odbyła trzy posiedzenia, na których omawiano: 

25.09.2018r. 

- wyniki sprawdzianu i egzaminu gimnazjalnego uczniów Szkoły Podstawowej im. Ziemi 

Kujawskiej w Dąbrowie Biskupiej, 

- skala bezrobocia w Gminie i aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu. 

28.08.2018 r. 

- dożywianie uczniów w szkołach, 

- analiza wykorzystania budżetu Placówek Oświatowych.  

16.10.2018 r. 

- omówienie materiałów na XXXIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 
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Komisja ds. Samorządu, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego – odbyła 

trzy posiedzenia, na których omawiano: 

02.10.2018r. 

- spotkanie z przedstawicielami OSP na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia – stan gotowości 

bojowej, informacja po przeprowadzonych kontrolach, 

- rozbudowa sieci kanalizacyjnej w latach 2015-2018 i dalsza możliwość przyłączenia 

indywidualnych gospodarstw domowych do tej sieci.  

09.10.2018r. 

- analiza realizacji wniosków z zebrań wiejskich w roku 2018. 

16.10.2018r. 

- omówienie materiałów na XXXIX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 
 

Ad.8. Interpelacje i zapytania. 

Radny Józef Frontczak – zwrócił się z następującymi interpelacjami:  

1) Przegląd poboczy, wykoszenie chwastów przed okresem zimowym; 

2) Wykonanie przepustu w Chlewiskach, o czym się już mówi od kilku lat, ponieważ wiosną 

przyjdą roztopy i będzie znowu problem z zalewaniem posesji; 
 

Radna Aneta Ebekozien - zwróciła się z następującą interpelacją i zapytaniami: 

1)  Jak Wójt widzi sprawę funkcjonowania Ośrodka Pamięci Generała Sikorskiego? Czy 

będzie tam zarząd, kierownik czy inna osoba? Jak będą wyglądały sprawy finansowe tego 

ośrodka? 

2) Kiedy będzie możliwość wykupu mieszkań w Inowrocławiu? 

3) Proponuję wykonanie w pierwszej kolejności remontu sali ślubów.  
 

Radny Józef Guźlecki - zwrócił się z następującą interpelacją: 

1) Poproszę o 5 kursów kamienia na drogę Młyńską w Przybysławiu. 
 

Radna Lucyna Guźlecka – zwróciła się z następującą interpelacją i zapytaniem:  

1) Dlaczego nic nie mogę robić na boisku w Sobiesierni? Chciałam starać się 

o dofinansowanie na siłownię zewnętrzną, jednak dzwoniąc do Pani Magdaleny Kryszak 

dowiedziałam się, że Pani Katarzyna Pawłowska twierdzi, iż moje działania są 

zablokowane, z uwagi na trwałość projektu unijnego. Skoro tak jest, to dlaczego 

pozwolono mi tam wcześniej postawić zestawy piknikowe oraz ogrodzenie? 

Pani Katarzyna Pawłowska – boisko było robione w 2015 roku i trwałość projektu jest przez 

okres 7 lat. Mi zadano pytanie, gdzie są dokumenty od tego boiska, a nic nie mówiono 

o siłowni. Natomiast zestaw piknikowy oraz ogrodzenie nie ingerują w boisko i można było to 

zrobić. Słyszałam tylko, że siłownię chcecie robić ze środków funduszu sołeckiego 

i dzwoniłam w tej sprawie do Pani Wiesławy Posadzy mówiąc o trwałości projektu, ponieważ 

Pani nie odbierała telefonu.  

2) Proszę o zalepienie dziur na drodze gminnej w centrum wsi Sobiesiernie. 
 

Radny Józef Frontczak – zwrócił się z następującym zapytaniem: 

1) Na wtorkowej komisji Wójt obiecał, że będzie rozmawiał z radcą prawnym na temat 

rozwiązania problemu sprzedaży budynku po byłym ośrodku zdrowia. Czy coś w tej 

sprawie wiadomo? 

Wójt Gminy – przetarg na sprzedaż lokalu użytkowego jest ogłoszony w trybie przetargu 

nieograniczonego zgodnie z podjętą wcześniej uchwałą przez Radę Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Rozumiem, że teraz wszyscy otworzyli oczy, bo jest kampania wyborcza i winę próbuje się 

zrzucić na mnie, a ja jako organ wykonawczy gminy realizuję tylko postanowienia, a więc 

uchwały przyjęte przez Radę Gminy. Jeśli będzie prawna możliwość odwołania przetargu, to 

zrobię to, ponieważ w przeszłości, aby tam w tym miejscu funkcjonowała rehabilitacja 

poświęciłem wiele działań formalnych i nieformalnych.  

Radny Józef Frontczak – Czy możemy odwołać ten przetarg bez podawania przyczyny? 
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Pan Andrzej Rymarkiewicz – jest możliwość odwołania tego przetargu, ale należy podać 

uzasadnienie przyczyny jego odwołania.  

Radny Jerzy Organista – byłoby niesprawiedliwe jakby ktoś inny to kupił i zrezygnował 

z rehabilitacji, ponieważ Pan Leszek poczynił tam pewne nakłady finansowe, żeby 

funkcjonowała rehabilitacja, która służy społeczeństwu. Uzasadnieniem odwołania przetargu 

powinno być, to że ta rehabilitacja służy naszym mieszkańcom.  

Radny Henryk Okniński – Czy termin rozbudowy szkoły w Parchaniu jest zagrożony? 

Wójt Gminy – prace przy rozbudowie szkoły w Parchaniu są opóźnione i w związku z tym 

wcześniej sygnalizowałem wspólnie z inspektorem nadzoru o tym fakcie, jak również 

wysłałem w tej sprawie pismo do wykonawcy. Wykonawca zwrócił się do nas z pismem 

o przesunięciu terminu zakończenia prac. Będzie to realne kiedy to wykonawca we właściwy 

sposób dopuszczony w specyfikacji przetargowej przedstawi nam odpowiednie argumenty na 

piśmie.  

Pani Beata Musiał – wracając do przetargu na sprzedaż lokalu w Dąbrowie Biskupiej 

w trybie nieograniczonym, to uważam, że dalsze funkcjonowanie rehabilitacji jest zagrożone. 

Nie wiemy, kto to kupi i na co przeznaczy ten obiekt. Zarówno ja, jak i moje dzieci 

korzystamy z rehabilitacji z uwagi na nasze choroby. Również z tej rehabilitacji skorzystało 

już 3 tyś pacjentów. Nie wszyscy są mobilni, żeby móc dojeżdżać do innych miejscowości na 

rehabilitację. Jednym z zadań gminy jest dbanie o zdrowie mieszkańców. Pytam się jakie są 

szanse, że mieszkańcy nadal będą mogli z tego korzystać? Dlaczego chcemy niszczyć coś, co 

teraz bardzo dobrze funkcjonuje. Taka rehabilitacja niektórym uśmierza ból, a niektórym 

nawet przedłuża życie.  

Wójt Gminy – Pani słowa pokrywają się z tym co jest w moim sercu. Gmina zgodnie 

z ustawą ma zapewnić podstawowe usługi medyczne i chociaż rehabilitacja wykracza poza 

zakres podstawowych usług medycznych, to w przeszłości o czym już wspomniałem 

wcześniej. Osobiście starałem się żeby zaczęła funkcjonować u nas ta rehabilitacja 

rozmawiając w tej sprawie z Dyrekcją NFZ w Bydgoszczy, z Urzędem Wojewódzkim, jak 

i również z potencjalnymi podmiotami, które by mogły tą rehabilitację jako działalność na 

terenie naszej gminy uruchomić w tym obiekcie, w m.in. z Panem Leszkiem Kwiatkowskim. 

W tych obecnych okolicznościach mogę być również posądzany o próbę manipulacji, czy też 

byłbym oskarżany za sprzyjanie jednemu, konkretnemu podmiotowi. Obowiązuje mnie 

uchwała Rady Gminy, w związku, z którą rada podjęła decyzję o przetargu nieograniczonym.  

Radny Grzegorz Gereluk – uważam, że uzasadnieniem unieważnienia przetargu jest dobro 

społeczeństwa naszej gminy, bo to co dobre dla nich jest właśnie zagrożone.  

Pani Beata Musiał – przed ogłoszeniem przetargu powinno zapytać się mieszkańców czego 

chcą, co jest dla nich dobre. 

Wójt Gminy – wszyscy jak tu siedzimy wiedzieliśmy już w 2017 roku jaki będzie przetarg, 

ponieważ taka była podjęta uchwała przez Radę Gminy i nikt nie miał zastrzeżeń, aż do 

momentu kiedy na dobre ruszyła kampania wyborcza i pojawił się ewentualny konkurent 

w tym przetargu.  

Radny Józef Frontczak – uważam, że powinniśmy zgłosić się do urzędu zamówień 

publicznych z zapytaniem, co w takiej sytuacji możemy zrobić, ponieważ za ograniczeniem 

tego przetargu przemawia dobro społeczne.  

Radny Jerzy Organista – zgłaszam wniosek o unieważnienie przetargu, a uzasadnieniem 

unieważnienia powinno być dobro społeczne.  

Pan Andrzej Rymarkiewicz – wniosek taki niewiele da. Powinno być zmienione 

uzasadnienie do uchwały z 30 czerwca 2017 r. w sprawie zbycia odrębnej własności 

nieruchomości lokalowych położonych w Dąbrowie Biskupiej, w którym to powinna być 

informacja o przetargu ograniczonym w celu świadczenia usług medycznych w tym lokalu.  

Radny Jerzy Organista – w takim razie zgłaszam wniosek o zmianę porządku obrad 

dzisiejszej sesji poprzez wprowadzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zbycia 

odrębnej własności nieruchomości lokalowych położonych w Dąbrowie Biskupiej, w której to 

w uzasadnieniu należy wpisać, że muszą tam być prowadzone usługi medyczne.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie zgłoszony wniosek, w sprawie 

zmiany porządku obrad XXXIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia dodając po pkt 17 pkt 

17a, w brzmienie: „17a. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zbycia odrębnej własności nieruchomości lokalowych położonych w Dąbrowie Biskupiej – 

dyskusja – podjęcie uchwały.”. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 14 radnych głosowało 

„za” przyjęciem wniosku, głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. 

Uchwała Nr XXXIX/266/2018 zmieniająca porządek obrad XXXIX sesji Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Pan Andrzej Rymarkiewicz – w takim razie w trakcie przerwy zostanie przygotowany 

projekt uchwały zmieniającej.  
 

Ad.9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym 

o wynikach egzaminu gimnazjalnego i nadzoru pedagogicznego. 
 

Pani Lidia Tuszyńska – przedstawiła informację dotyczącą Szkoły Podstawowej im. Ziemi 

Kujawskiej w Dąbrowie Biskupiej. 

Materiał w załączeniu do protokołu – załącznik nr 6. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję nad przedstawionym materiałem.  

Radny Józef Frontczak – Z czego wynikają średnie wyniki jeśli chodzi o język angielski? 

Pani Lidia Tuszyńska – jest to trudne pytanie. To prawda, że wyniki są średnie. Rozpatrując 

ten problem można powiedzieć, że to jest chyba jedną z przyczyn są zmiany nauczycieli 

z uwagi na urlopy macierzyńskie. Drugi aspekt, to jest taki, że to uczeń decyduje jaki język 

zdaje i niestety musimy pamiętać, że nie wszystkie dzieci mają predyspozycje do języków 

obcych. Pamiętajmy jednak również o tych uczniach, którzy osiągają jednak bardzo dobre 

wyniki z języka angielskiego.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  
 

Pani Barbara Kwiatkowska – przedstawiła informację dotyczącą Szkoły Podstawowej 

im. Generała Władysława Sikorskiego w Parchaniu. 

Materiał w załączeniu do protokołu – załącznik nr 7. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję nad przedstawionym materiałem.  

Radny Józef Frontczak – Czy są jakieś problemy wychowawcze z uczniami w związku 

z rozbudową szkoły i trwającymi tam pracami? 

Pani Barbara Kwiatkowska – nie mamy żadnych problemów wychowawczych. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  
 

Pani Jowita Drzażdżewska – przedstawiła informację dotyczącą Szkoły Podstawowej 

w Pieraniu. 

Materiał w załączeniu do protokołu – załącznik nr 8. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję nad przedstawionym materiałem.  

Nie było chętnych do zabrania głosu.  
 

Pan Piotr Stabulewicz – przedstawił informację dotyczącą Szkoły Podstawowej 

w Ośniszczewku. 

Materiał w załączeniu do protokołu – załącznik nr 9. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję nad przedstawionym materiałem.  

Radny Jerzy Organista – chciałbym pogratulować, Pani Dyrektor z Dąbrowy Biskupiej oraz 

Panu Dyrektorowi z Ośniszczewka, że jest prowadzone ognisko muzyczne w ich szkołach. 

Mam nadzieję, że uda się je stworzyć jeszcze w Pieraniu i Parchaniu. 

Pani Barbara Kwiatkowska – w Parchaniu również jest prowadzone ognisko muzyczne, 

o czym zaznaczyła w swojej wypowiedzi.  

Radny Jerzy Organista – w takim razie przepraszam, że nie usłyszałem.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  
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Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 

Ad.10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy 

Dąbrowa Biskupia z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono uwag i nie było pytań, dlatego Rada 

przystąpiła do głosowania. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego wynik był 

następujący: 14 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  
 

Uchwała Nr XXXIX/267/2018 w sprawie programu współpracy Gminy Dąbrowa Biskupia 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2019 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Ad.11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 

Radny Józef Frontczak – W jaki sposób będzie dokonywane rozliczenie wody pobranej na 

cele przeciwpożarowe z hydrantów, o czym mowa w rozdziale 9 §23 ust. 1? 

Pani Joanna Roszak – szczegółowo było to opisane w poprzednim regulaminie, ale polega to 

na tym, że dana jednostka OSP po akcji podaje Pani Szczukowskiej ilość pobranej wody z 

hydrantu na podstawie pojemności wozu.   
 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy poddała 

pod głosowanie powyższy projekt uchwały. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego 

wynik był następujący: 14 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” nie było. 
 

Uchwała Nr XXXIX/268/2018 w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Ad.12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Statut Gminy Dąbrowa Biskupia. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 

Radny Piotr Klimczak – Czy zgodnie ze zmianami oznacza, że teraz będzie 5 Stałych 

Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia?  

Pan Andrzej Rymarkiewicz – tak. Ustawa o samorządzie gminnym nakłada obowiązek 

oprócz Komisji Rewizyjnej powołanie jeszcze Komisji Skarg, Wniosków i Petycji”. 
 

Radni nie mieli więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego wynik był 

następujący: 14 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  
 

Uchwała Nr XXXIX/269/2018 zmieniająca Statut Gminy Dąbrowa Biskupia stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Ad.13. Rozpatrzenia projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt powyższej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
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Radny Józef Frontczak – Skoro inwestycja rozbudowy szkoły w Parchaniu ma kosztować 

1 700 000,00 zł, zaplanowana pożyczka jest w kwocie 1 078 000,00 zł, z budżetu państwa 

otrzymamy 500 000,00 zł, to skąd będzie te brakujące ok 200 000,00 zł? 

Pani Anna Kuberska – rozbudowa szkoły w Parchaniu to inwestycja w wysokości 

1 500 000,00 zł. 
 

Radni nie mieli więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego wynik był 

następujący: 14 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  
 

Uchwała Nr XXXIX/270/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Ad.14. Rozpatrzenie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania pn. „Budowa boiska wielofunkcyjnego 

w Ośniszczewku” finansowanego ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono uwag i nie było pytań, dlatego Rada 

przystąpiła do głosowania. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego wynik był 

następujący: 14 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  
 

Uchwała Nr XXXIX/271/2018 uchylająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

wyprzedzające finansowanie zadania pn. „Budowa boiska wielofunkcyjnego 

w Ośniszczewku” finansowanego ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Ad.15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 

Radna Lucyna Guźlecka – zrobiono drogę w Nowym Dworze, teraz mówi się o drodze 

w Stanominie, a co z drogą w Dziewie? Co mam odpowiadać mieszkańcom? 

Wójt Gminy – wniosek na drogę do Dziewy jest złożony w Urzędzie Marszałkowskim 

w ramach PROW i jest on aktualnie analizowany. Zobaczymy, czy uzyskamy określoną ilość 

punktów, żeby otrzymać dofinansowanie. 
 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy poddała 

pod głosowanie powyższy projekt uchwały. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego 

wynik był następujący: 12 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów 

„przeciwnych” nie było, natomiast były 2 głosy „wstrzymujące się”. 
 

Uchwała Nr XXXIX/272/2018 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Ad.16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2018 rok. 

Pani Skarbnik Gminy – poinformowała o zmianach wprowadzonych do projektu uchwały od 

czasu posiedzenia komisji w sprawie omówienia materiałów na dzisiejszą sesję. Radni 

otrzymali poprawiony projekt uchwały 
 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w sprawie przedstawionych zmian. 

Nie było pytań do przedstawionych zmian, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy 

przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem zmian do projektu uchwały.  
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W głosowaniu brało udział 14 radnych, zmiany przyjęto jednogłośnie. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt w/w uchwały po zmianach. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono uwag i nie było pytań, dlatego Rada 

przystąpiła do głosowania. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego wynik był 

następujący: 14 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  
 

Uchwała Nr XXXIX/273/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2018 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Ad.17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2018 – 2030. 
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 

Radny Józef Frontczak – Dlaczego w tytule uchwały mamy już zmienione lata Wieloletniej 

Prognozy Finansowej do 2030, bo do tego czasu mamy spłatę kredytów, a w uzasadnieniu 

nadal powołujemy się „na lata 2018-2028”? 

Pani Anna Kuberska – jest tak, ponieważ w uzasadnieniu powołujemy się na pierwotny tytuł 

uchwały, przed zmianą.   
 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu dlatego Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod 

głosowanie powyższy projekt uchwały. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego wynik 

był następujący: 14 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  
 

Uchwała Nr XXXIX/274/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2018 – 2030 stanowi załącznik nr 17 

do protokołu. 
 

Ad.17a. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zbycia odrębnej 

własności nieruchomości lokalowych położonych w Dąbrowie Biskupiej. 
 

Radni Rady Gminy Dąbrowa Biskupia otrzymali przygotowany w trakcie przerwy projekt 

powyższej uchwały.  
 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 

Wójt Gminy – mam obawy, czy zapis w uchwale „W związku z powyższym uważa się za 

celowe sprzedaż znajdujących się tam lokali mieszkalnych oraz lokalu użytkowego 

z zachowaniem świadczenia w nim usług medycznych” nie jest zbyt ogólny i czy nie będzie 

przypadkiem ta sytuacja sprzyjała innym chętnym nabywcą, aby uruchomili tam usługi 

medyczne np. gabinet stomatologiczny, czy inny gabinet lekarski z usługami komercyjnymi, 

a nie rehabilitację. Może warto wpisać, że mają to być usługi rehabilitacyjne? Poza tym 

musimy pamiętać, że unieważniając obecny przetarg, kolejny będzie rozstrzygany 

w przyszłym roku, a my środki ze sprzedaży tego obiektu mamy ujęte w dochodach na 

bieżący rok m.in. na zwiększone wydatki, które były nieprzewidziane w dworku w Parchaniu. 

W jaki sposób możemy wyegzekwować od kupującego (jak już będzie miał akt notarialny), że 

ma prowadzić tam taką, a nie inną działalność? 

Radny Józef Frontczak – Czy ten zapis nie obliguje do niczego kupującego? 

Radny Tomasz Wronecki – przecież nikt go nie zmusi do prowadzenia rehabilitacji.   

Pan Andrzej Rymarkiewicz – nie możemy wymagać w przetargu, żeby kupujący miał 

umowę z NFZ na rehabilitację, ponieważ nie wiemy jakie warunki należy spełnić, żeby taką 

umowę uzyskać i na jaki czas się ją otrzymuje. Trudno jest również mówić przez jaki okres 

ma prowadzić tą rehabilitację w tym budynku.  
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Wójt Gminy – Czy w akcie notarialnym może być zawarta informacja, że muszą być tam 

prowadzone takie, a nie inne usługi?  

Pan Andrzej Rymarkiewicz – można to zrobić.  

Pan Leszek Kwiatkowski – nie ukrywam, że jestem zainteresowany zakupem tego obiektu, 

ponieważ sporo zainwestowałem w tą rehabilitację i z NFZ mam podpisaną umowę do 2022 

roku. Społeczeństwo tego potrzebuje, co widać po zgłoszeniach. Należy się zastanowić jak 

wyegzekwować świadczenie tych usług na nowym właścicielu.  

Radny Józef Frontczak – Czy można ten przetarg ograniczyć tylko dla mieszkańców Gminy 

Dabrowa Biskupia? 

Pan Andrzej Rymarkiewicz – nie.  

Pan Leszek Kwiatkowski – jeśli chodzi o mnie to mogę zagwarantować, że jeśli kupię ten 

obiekt, to nadal będę prowadził tam usługi rehabilitacyjne.  

Radny Tomasz Wronecki – musimy również pamiętać o tym, że w tym momencie 

unieważniamy przetarg podejmując powyższą uchwałę i tym samym przedłużamy umowę 

dzierżawy, a tak naprawdę nie wiemy co postanowi w przyszłości nowa Rada Gminy wraz 

z Wójtem.  
 

Radni nie mieli więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały, w związku z tym 

przystąpili do głosowania. W głosowaniu brało udział 14 radnych, którego wynik był 

następujący: 14 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, głosów „przeciwnych” 

i „wstrzymujących się” nie było.  
 

Uchwała Nr XXXIX/275/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie zbycia odrębnej własności 

nieruchomości lokalowych położonych w Dąbrowie Biskupiej stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 
 

Ad.18. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych. 

Materiał w załączeniu do protokołu – załącznik nr 19. 
 

Ad.19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielił Wójt Gminy – Pan Roman Wieczorek wraz ze 

współpracownikami. 
 

Radnemu Józefowi Frontczakowi: 

1) Wójt Gminy – przegląd poboczy zostanie wykonany przed okresem zimowym; 

2) Magdalena Kryszak – jeśli chodzi o przepust w Chlewiskach, to na obecną chwilę jest 

niemożliwe wykopanie przepustu i przepływ wody na drugą stronę drogi powiatowej, tak 

żeby spływała do zbiornika naprzeciw kościoła, ponieważ właściciel tego gruntu zmarł 

i nie ma postępowania spadkowego.  

Radny Józef Frontczak – to jest chore, ponieważ ten problem będzie nierozwiązany przez 

kolejne lata.  

Magdalena Kryszak – na projekt, który posiadamy niestety nas nie stać, ponieważ koszt jego 

realizacji to ok 250 000,00 zł.  

Radny Józef Frontczak – przecież wystarczy przekopać przepust pod drogą wjazdową do 

Pana Kozickiego i problem będzie rozwiązany.  

Radny Tomasz Wronecki – Gdzie będzie odprowadzona ta woda? 

Pani Mirosława Kucol – na łąkę przy tej drodze.  

Wójt Gminy – nie mamy żadnej dokumentacji, żeby mieć potwierdzenie, ze w przeszłości był 

tam przepust. 

Radny Józef Frontczak – proszę wykopać i zobaczycie, że tam jest rura.  

Pani Mirosława Kucol – od wielu lat mieszkam w Chlewiskach i pamiętam, że zawsze był 

tam przepust.   
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Radnej Anecie Ebekozien: 

Wójt Gminy  

1) dworek jeszcze nie jest wykończony i jest zbyt wcześnie, żeby mówić o zarządzie, 

kierowniku itp.  

2) wykup mieszkań może być możliwy po otwarciu Ośrodka Pamięci, więc myślę, że 

w połowie przyszłego roku mieszkańcy mogą składać wnioski o wykup.   

3) Jeśli chodzi o remont sali ślubów, to faktycznie jest potrzebny, ale w pierwszej kolejności 

powinno się wyremontować salę konferencyjną.  
 

Radnemu Józefowi Guźleckiemu: 

Wójt Gminy – na obecną chwilę nie mamy środków na zakup kamienia. 
 

Radnej Lucynie Guźleckiej: 

Wójt Gminy  

1) Rozmawiałem z kierownikiem PROW-u, który powiedział mi, że jeśli nie zostanie 

naruszona infrastruktura boiska, to możemy tam cokolwiek robić.  

2) Dziury na drodze w Sobiesierni będą zalepione.  

 

Ad.20. Wolne wnioski. 

Wójt Gminy – podziękował radnym za pracę w mijającej kadencji, życząc dalszych 

sukcesów.   

Przewodnicząca Rady Gminy – również podziękowała wszystkim za współpracę.   

Następnie głos z podziękowaniami zabrali również radni oraz pani Mirosława Kucol.  
 

Ad.21. Zamknięcie obrad XXXIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 
 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy słowami 

„Zamykam obrady XXXIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” zakończyła posiedzenie 

Rady Gminy o godzinie 14:30. 
, 

Dąbrowa Biskupia, dnia 18 października 2018 r. 

 

 
Protokółowała:   
 

Monika Wochna                             Sekretarz Obrad                                   Przewodniczący Obrad   
                                                          

                                                        Krystyna Brodacka                          Mirosława Kozińska                   


